
اخبار كشور

کاریکاتورهای »کمال شرف« 
تهدیدِ استراتژیک نرم برای »رژیم صهیونیستی«

یک رسانه اسرائیلی در گزارشی به آثار کاریکاتوریست یمنی، کمال شرف 
پرداخت و آن را تهدید استراتژیک نرم برای »رژیم صهیونیستی« قلمداد نمود.
پایــگاه اینترنتــی روزنامــه یدیعــوت آحارانوت در گزارشــی بــه آثار 

کاریکاتوریست یمنی، کمال شرف پرداخت.
در ایــن گزارش، کاریکاتورهای شــرف، »تهدیدِ اســتراتژیک نرم« برای 

اسرائیل توصیف شده است.
بر اســاس این گزارش، آثار هنری کمال شــرف هــم جنایت های رژیم 

صهیونیستی را افشا می کند و هم افکار عمومی را علیه آن بسیج می نماید.
گزارش که با زبانی عاجزانه نوشته شده، به روشنی تأثیر هنر مقاومت یمن 
که با قلم شــرف هدایت می شــود را پذیرفته؛ هنری که به سلاحی تصویری 
تبدیل شــده و تصویر رژیم صهیونیستی را در رسانه ها و اذهان عمومی نشانه 

گرفته است.
با معرفی برگزیدگان

ششمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه »رسام« 
به کار خود پایان داد

ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم کوتاه »رسام« با محوریت دفاع مقدس 
و مقاومت، با حضور گســترده مردم و سینماگران در سیرجان به پایان رسید. این 
دوره از جشنواره با دریافت ۹۵۵ اثر از داخل و خارج کشور آغاز شد که پس از چند 

مرحله داوری، ۲۵ فیلم در قالب شش بخش به مرحله نهائی راه یافتند.
آیین اختتامیه با حضور پرشــور ۸۵۰۰ نفر از مردم برگزار شــد. در این 
مراسم، پیام سرلشکر محمد باقری قرائت شد که در آن جشنواره »رسام« نماد 

زنده نگه  داشتن فرهنگ ایثار و شهادت معرفی شده بود.
چهره های برجســته ای همچون احمدرضا درویش، جواد افشــار، انسیه 
شاه حسینی و سعید سعدی به عنوان داور یا مدرس در این دوره حضور داشتند. 
همچنین امیر دریادار شــهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی ارتش، با ستایش 
از مقاومت ملت های یمن، فلســطین و ایران، بر تداوم راه شــهدا تأکید کرد. 
جشنواره »رسام« در سال های اخیر به بستری جدی برای کشف و حمایت از 
اســتعدادهای جوان در حوزه فیلم سازی مقاومت تبدیل شده است. همچنین 
ترکیب حضور هنرمندان سرشناس با نسل جدید فیلم سازان، می تواند »رسام« 

را به سکوی تعامل نسل ها در روایت هنری مقاومت بدل کند.
توقیف سریال »سووشون« 

و مسدودسازی پلتفرم نماوا از سوی دستگاه قضائی
مرکز رســانه قوه قضائیه از برخورد با تخلفــات در حوزه نمایش خانگی 

خبر داد.
مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد سریال »سووشون« که از محصولات 
شــبکه نمایش خانگی نماوا بود، به دلیل نداشتن مجوزهای قانونی و تمکین 

نکردن به ضوابط مربوطه، توقیف شده است.
به گزارش منابع رسمی، این سریال بدون دریافت مجوزهای لازم تولید و 
عرضه شده و به همین دلیل از ادامه پخش آن جلوگیری به عمل آمده است. 
همچنین به دنبال تخلف صورت گرفته از سوی پلتفرم نماوا و امتناع این سامانه 

از انجام تعهدات قانونی، دسترسی به این پلتفرم نیز مسدود شده است.
این اقدامــات در چارچوب اجرای قوانین مربوط بــه تولید و عرضه آثار 

نمایشی در شبکه نمایش خانگی صورت گرفته است.
گفتنی است »سووشون« اقتباسی آزاد از رمان مشهور سیمین دانشور بود 
که از زمان فیلمبرداری سریال، حواشی مختلفی همچون تخریب آثار تاریخی 
شــیراز و یا تغییر پخش این سریال از پلتفرم نماوا به یک پلتفرم تازه تأسیس 

به همراه داشته است.
هدف ارکستر سمفونیک موسیقی فیلم تهران

ارتقای سلیقه موسیقیایی مردم است
سرپرســت و رهبر ارکستر سمفونیک موسیقی فیلم تهران گفت: ارکستر 
ســمفونیک موســیقی فیلم در ایران با هدف ارائه موسیقی فیلم های مطرح 

جهانی و ارتقای سطح سلیقه موسیقیایی مخاطبان شکل گرفته است.
عبدالرضا امیرخانی سرپرســت و رهبر ارکستر سمفونیک موسیقی فیلم 
تهران در گفت وگو با خبرنگار کیهان گفت: این ارکســتر نخســتین ارکستر 
ســمفونیک تخصصی موســیقی فیلم در ایران اســت و همگام با ارکســتر 

سمفونیک های بین المللی فعالیت می کند.
امیرخانی همچنین گفت: رپرتوار)مجموعه قطعه های موسیقی( ما شامل 

موسیقی فیلم هایی است که بسیار محبوب و مورد علاقه مردم هستند.
وی با بیان اینکه همزمان با اجرای موسیقی، صحنه های مربوط به فیلم ها 
را نیــز نمایش می دهیم تا حــس و حال آن موســیقی را بهتر به مخاطبان 
منتقــل کنیم، گفت: در این کنســرت حدود ۲۰ قطعــه از ۱۲ فیلم مختلف 
اجرا می شــود که هرقطعه ممکن است شامل بخش های متعددی باشد که از 
چهار بخش تشکیل شده است. سرپرست و رهبر ارکستر سمفونیک موسیقی 
فیلم تهران درخصوص اهمیت همراهی تصویر با موســیقی گفت: موســیقی 
ســمفونیک ساختاری چندلایه و پیچیده دارد و ممکن است برای کسانی که 
آشنایی زیادی با موسیقی ندارند دشــوار باشد اما تصاویر فیلم به درک بهتر 
مخاطب کمک می کند. هدف ما جذب مخاطب عمومی به این گونه از موسیقی 
و ارتقای ســلیقه موســیقی مردم اســت. امیرخانی همچنین گفت: ارکستر 
سمفونیک موسیقی فیلم تهران متشکل از حدود ۷۰ نوارنده و خواننده است 
که با همکاری آکادمی موسیقی هنر فارابی و تنظیم قطعات توسط روزبه پرنده  
آماده شده اند. این پروژه طی دو سال برای اجرا آماده شده و برنامه ریزی برای 
اجراهای بعدی نیز صورت گرفته اســت. سرپرست و رهبر ارکستر سمفونیک 
موســیقی فیلم تهران گفت: اجرای بعدی ارکستر سمفونیک موسیقی فیلم 

تهران، شهریورماه امسال پس از ایام محرم و صفر برگزار خواهد شد.
جشنواره فرهنگی هنری »سلام« 

به زودی برگزار می شود 
دبیر جشنواره فرهنگی هنری »سلام« گفت: نخستین دوره این جشنواره 
با تمرکز بر هنرهای تجسمی و بهره گیری از ظرفیت هنر برای تقویت ارتباط 

میان فرهنگ ها، ادیان و اقوام مختلف برگزار می شود. 
بهنام زنگی دبیر اجرائی جشــنواره فرهنگی هنری »سلام« در گفت وگو 
با خبرنگار بیان کرد: جشــنواره فرهنگی هنری »سلام« با هدف بهره گیری از 
ظرفیت های منحصربه فرد هنر در تبادل فرهنگی میان جوامع مختلف برگزار 
خواهد شد.  وی افزود: دوره نخست این رویداد با تمرکز بر هنرهای تجسمی 
آغاز می شود و شامل شش رشته اصلی طراحی و نقاشی، کارتون و کاریکاتور، 

گرافیک، عکاسی، خوشنویسی و هنرهای نوین خواهد بود. 
دبیر جشــنواره »ســلام« با اشــاره به نو بودن موضوع جشنواره و اهمیت 
مفهوم »ســلام« در میان ادیان، اقوام و فرهنگ های گوناگون گفت: امیدواریم 
این رویداد با اســتقبال جهانی رو به رو شود و در تلاش هستیم این جشنواره به 
شکلی شایسته در سطح بین المللی اطلاع رسانی شود و هنرمندان از کشورهای 
مختلف به مشارکت دعوت شــوند. زنگی همچنین تاکید کرد: با توجه به خلأ 
موجود در تعاملات فرهنگی مثبت به ویژه در میان فرهنگ های دینی، جشنواره 
فرهنگی هنری »سلام« بتواند بستری تازه و الهام بخش برای گفت وگو و همدلی 
میان ملت ها باشد، پرداختن به موضوع ساده اما بنیادینی مانند »سلام« می تواند 
برای هنرمندان جذاب بوده و آنها را برای مشارکت در این رویداد ترغیب کند.  
سفیران زینب؛ پیشگام در جهاد تبیین

دوازدهمین همایش »سفیران زینب« با حضور بیش از ۱۵۰۰ بانوی مداح 
و مبلغه اهل بیت علیهم الســلام از تهران و شهرستان های اطراف، در بوستان 

بهشت مادران برگزار شد.
ایــن گردهمایــی با هــدف توانمندســازی، تربیــت و ارتقای ســطح 
علمــی و مهارتی بانوان فعــال در حوزه مداحی و تبلیغ دینی برگزار شــد و 
شرکت کنندگان، ضمن حضور در کارگاه های تخصصی، به تبادل تجربیات در 

زمینه ستایش گری اهل بیت )ع( و جهاد تبیین پرداختند.
بر اساس اعلام برگزارکنندگان، همایش »سفیران زینب« در طول دوازده 
دوره، موفق به تربیت و معرفی بیش از شــش هزار بانوی مداح و ســخنران به 

جامعه مذهبی کشور شده است.
در پایان این همایش، از بانوان مداح، هیئت دار و چهره های پیشکسوت در 

عرصه تبلیغ و ستایش گری اهل بیت )ع( تجلیل به عمل آمد.

درخواست معاون فرهنگی و امور جوانان 
ورزش و جوانان استان از بانک ها:

وام معوقه ازدواج به 5566 نفر از جوانان 
در چهارمحال و بختیاری پرداخت شود

شهرکرد-خبرنگارکیهان:
معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان اســتان 

چهارمحال و بختیاری از برخی بانک ها در این استان انتقاد کرد. 
رســول غلامی به مناســبت گرامیداشت ســالروز ازدواج امام علی )ع( و 
فاطمــه زهرا )س( و روز زن در جمع خبرنگاران گفت: تا پایان ســال ۱۴۰۳ 
تعداد۱۱هــزار نفر از جوانان در صف انتظار دریافت وام ازدواج بودند اما از این 

تعداد، تنها به ۵۴۳۴ نفر وام پرداخت شده است.
وی با اشــاره به اینکه به بقیه ۵۵66 نفر از جوانــان وام ازدواج پرداخت 
نشــده و این موضوع موجب ناراحتی آن ها و خانواده هایشــان شــده است از 
بانک های استان درخواست کرد که مبالغ تعیین شده وام را به زوج های جوان 
پرداخــت کنند. غلامی اضافه کرد: عدم پرداخــت وام ازدواج به این تعداد از 
جوانان درحالی است که در قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت مصوبه 
۲۴اســفند۱۳۹۹ مجلس شورای اســلامی صراحتا به بانک ها تاکید شده وام 
ازدواج جوانان را در اســرع وقت با هدف افزایش نرخ باروری و رشــد جمعیت 
در کشور و حمایت از خانواده ها پرداخت کنند. وی همچنین توضیح داد: این 
قانون همچنین شــامل مجموعه ای از مشوق ها و تسهیلات مالی، اجتماعی و 

بهداشتی برای خانواده ها به ویژه مادران شاغل و دانشجویان است.
غلامــی تاکید کرد: اینکه برخی بانک های اســتان چهارمحال و بختیاری با 
عنایــت به قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت ،حدود ۴۰ درصد وام ازدواج 
جوانان را در این اســتان پرداخت نکرده اند؛ جای سؤال و تعمق فراوان دارد. وی 
اظهار داشــت: اگر این وام معوقه و وام به زوج های جدید در سال جاری پرداخت 
نشود ،اســتان چهارمحال و بختیاری با یک بحران در حوزه پرداخت تســهیلات 
ازدواج جوانان مواجه خواهد شــد. همچنین محمود اســماعیل پوراشــکفتکی 
دبیرجشــنواره رسانه ای نســل امید گفت: اختتامیه این جشــنواره که نخستین 
جشنواره کشور در استان چهارمحال و بختیاری است روز ۲۵خردادماه جاری در 
شــهرکرد برگزار می شود. وی محورهای این جشنواره را خانواده، ازدواج و جوانی 
جمعیــت اعلام کرد و افزود: علاقه مندان می توانند آثار خود را در این زمینه ها در 
قالب خبر، مصاحبه، گزارش خبری، یادداشت ، سرمقاله، تیتر، لید و عکس خبری 
و... که از ابتدای امسال تا ۱۵خرداد در مطبوعات ،خبرگزاری ها و پایگاه های خبری 
منتشر شده اند را به دبیرخانه این جشنواره واقع درمعاونت فرهنگی و امور جوانان 

ادره کل ورزش و جوانان استان چهارمحال و بختیاری تا ۱۵خرداد ارسال کنند.

در پرتو وحی

وظیفه راهبردی مسلمانان، حفظ وحدت 
و پرهیز از تفرقه

»)ای مســلمانان!( همگی به ریسمان الهی )یعنی دین اسلام 

و قرآن و اهل بیت)ع(( چنگ بزنید و )با ایجاد حزب یا فرقه های 

مختلف مذهبی که موجب از بین رفتن اتحاد و سستی قوا و جری 

شدن دشمنان علیه شما می شود، از همدیگر جدا و( متفرق نشوید 

و نعمت )برادری و اتحاد( را که خداوند به شــما داده یاد کنید 

)در حالی که قبل از این نعمت شما( دشمن یکدیگر بودید. اما 

خداوند در میان دل های شــما الفت )و محبت و برادری( ایجاد 

کرد و )به برکت این نعمت الهی( با یکدیگر برادر شــدید و )اگر 

خداوند این نعمت برادری و الفت را بین شما ایجاد نمی کرد( شما 

)همانند زمان جاهلیت( بر لبه پرتگاهی از آتش )کینه و تفرقه و 

دشمنی با یکدیگر( بودید. پس خداوند شما را از آن پرتگاه نجات 

داد. )آری( خداوند نشانه های )قدرت و حکمت( خود را این گونه 

به شما بیان می کند تا هدایت شوید.«                   بقره-103

اخبار ادبی و هنری
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هدیه به خوانندگان

رهبر معظم انقلاب: اصرار دارم بر تثبیت حقوق ملت 
ایران، از جمله حق هسته ای، اصرار دارم بر این که از حقوق 

ملت ایران یک قدم عقب نشینی نباید بشود.

رئیس جمهور گفت: اقدامات مهمی توسط دولت در 
حال انجام است و خبرهای خوبی در زمینه بهداشت، 
درمان و سلامت، حل مشکلات داخلی، رفع ناترازی ها 
از مسیر تولید برق  خورشیدی و بهبود روابط خارجی 

داریم که گزارش آن را ارائه خواهیم کرد.
مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور در صد و دوازدهمین 
جلســه مجمع عمومی فرهنگســتان علوم پزشــکی که با 
حضور محمدرضا ظفرقندی وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، علیرضا مرندی رئیس فرهنگستان علوم پزشکی و 
ســایر اعضای این فرهنگستان برگزار شد، درباره درخواست 
حاضرین جلســه، مبنی بر ترویج ســواد ســلامت از طریق 
مدارس، اظهار کرد: دولت با کمک مردم در حال ســاخت و 
تجهیز مدارس کشور است تا کمبودهای این بخش را رفع و 

فناوری های لازم را در اختیار همه مدارس قرار دهد.
وی ادامــه داد: ما همچنین در دولــت به دنبال اصلاح 
شــیوه های آموزشی در مدارس هســتیم و برای رسیدن به 
این هدف جلسات هفتگی مختلفی با وزارت علوم، آموزش و 
پرورش و سایر دستگاه ها برگزار کرده ایم تا شیوه آموزشی را 

در مدارس اصلاح کنیم.
رئیس جمهور با اشاره به همکاری استانداری های سراسر 
کشــور با مردم در زمینه ســاخت مدارس، افزود: استاندار 
خراســان رضوی پویشــی به نام »با من« راه اندازی و ۷۰۵ 
هیئت امنای محلی را برای ســاخت ۷۰۵ مدرســه در این 
استان ســازماندهی کرده تا از این طریق مشارکت مردم را 

جذب کند.
 دولت به دنبال پیشبرد برنامه های خود

 با مشارکت مردم است
پزشــکیان همچنین خاطرنشــان کرد: دولت به دنبال 
پیشــبرد برنامه های خود با مشــارکت مردم است. در این 
زمینه مــا در حال اجــرای طرح محله محــوری برای حل 
مشکلات کشــور از جمله مشــکلات اشــتغال، معیشتی، 
آموزشــی، بهداشــت، درمان و سایر مشــکلات هستیم و 
نهادها و دســتگاه های مختلفی از جمله بسیج، ائمه جمعه، 
اســتانداران و مردم برای اجرای این طرح به میدان آمده اند. 
حتی این ظرفیت وجود دارد که مشــکل ناترازی انرژی را با 
مشارکت مردم و اصلاح الگوی مصرف در طرح محله محوری 

حل کنیم.
وی دربــاره پیشــنهادات و درخواســت های اعضــای 
فرهنگستان علوم پزشــکی گفت: حتما همه مسائلی را که 
در این جلسه مطرح شد پیگیری می کنیم. وزیر بهداشت هم 
در حال پیگیری مسائلی از جمله طرح اصلاح نظام پرداخت 
به کادر درمان، ایجاد و تجهیز مراکز بهداشــتی و درمانی و 
پزشک خانواده است. گزارش اقدامات انجام شده را هم ارائه 

خواهیم داد.
رئیس جمهور با بیان اینکه اقدامات مهمی توسط دولت در 
حال انجام است و خبرهای خوبی در زمینه بهداشت، درمان 
و سلامت، حل مشکلات داخلی، رفع ناترازی ها از مسیر تولید 
برق  خورشیدی و بهبود روابط خارجی داریم که گزارش آن را 
ارائه خواهیم کرد، گفت: دولت این آمادگی را دارد که بدون 
توجه به وابســتگی جریانی افراد، از کمک  همه آنها استفاده 
کنــد. اجرای سیاســت های کلی نظام و حرکت به ســمت 
 سند چشم انداز توســعه که مورد تاکید مقام معظم رهبری

 اســت، وظیفه همه بوده و هرکــس در این زمینه می تواند 
کمک کند، به میدان بیاید. هدف همه باید خدمت به مردم 

باشد تا از این مسیر در جامعه آرامش ایجاد کنیم.
در این جلسه ظفرقندی وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی نیز با اشاره به اینکه پیشبرد اهداف نظام سلامت به 
ســرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی نیاز دارد، گفت: سطح 
ســرمایه اجتماعی حوزه سلامت خوب اســت، اما باید این 
سرمایه را ارتقا داد. هر پیشــرفتی در هر زمینه ای از جمله 
حوزه سلامت نیازمند ایجاد محیطی با ثبات و آرامش است و 
حرکت اصلی دولت هم که تاکنون موفق بوده، ایجاد آرامش 

و ثبات است.
وزیر بهداشــت تاکید کرد: باید از طریق فضای مجازی 
به دنبال ارتقای سواد ســلامت جامعه بوده و در این زمینه 
تولیــد محتوا کنیم. در حال حاضــر ۵۰ درصد مبتلایان به 
دیابت اطلاعی از بیماری خود ندارند، اما با آموزش به مردم و 
ارتقای سواد سلامت می توان اطلاعات مردم را از این بیماری 

افزایش داد.
در این جلسه مســائلی از جمله »حل مشکلات بخش 
دارو«، »تحــول در آمــوزش علــوم پزشــکی«، »همکاری 
بین بخشــی دســتگاه های اجرائی برای بهبود شاخص های 
سلامت جامعه«، »توجه بیشتر به بیماری های غیرواگیردار«، 
»افزایش همکاری صدا و ســیما و آمــوزش و پرورش برای 
ارتقای سواد سلامت جامعه«، »اولویت پیشگیری بر درمان«، 
»تکمیل طرح پزشــک خانواده«، »نظارت بر نحوه دریافت 
تعرفه های خدمات پزشــکی از سوی پزشکان و جلوگیری از 
رواج دریافت زیرمیزی«، »توجه به موضوع ســلامت روانی و 
اجتماعی«، »اصلاح و هوشمندسازی نظام سلامت«، »تامین 
تجهیزات پزشکی بیمارستان های دولتی«، »توجه به سلامت 
اتباع خارجی«، »پیشــگیری از بروز فســاد در زمینه تامین 
ارز برای واردات تجهیزات حوزه بهداشت و درمان«، »ترمیم 
حقوق اساتید دانشگاه های علوم پزشکی«، »توجه به معیشت 
 پرســتاران و دســتیاران«، »توجه جدی بــه بیماری هایی 
از جمله دیابت و فشــار خون«، »تشــویق مــردم به انجام 
ورزش های همگانی«، »پرداخت بموقع ارز برای بیماری های 

صعب العلاج«، »لزوم تجمیع منابع حوزه سلامت« و »توجه 
به فرزندآوری و جوانی جمعیت« از ســوی رئیس و اعضای 

فرهنگستان علوم پزشکی مورد تاکید قرار گرفت.
 کسانی که در منطقه غیرنظامیان را بمباران می کنند 

ما را متهم به تروریسم می کنند
همچنین مسعود پزشــکیان در جریان سفر رسمی به 
عمان، در گفت وگویی با شــبکه تلویزیون دولتی این کشور، 
به تشریح مسائل فیمابین دو کشور و نیز علائق منطقه ای و 
بین المللی ایران و عمان و مهم ترین مسائل جاری در جهان 

پرداخت.
رئیس جمهور درخصوص سفر به عمان و قراردادهای بین 
دو کشور گفت: در این سفر، در زمینه های بسیار متنوعی از 
مسائل دوجانبه و موضوعات منطقه ای با یکدیگر به گفت وگو 
نشستیم. طبیعتاً سیاســت جمهوری اسلامی ایران، بر پایه 
ارتباط برادرانه، صمیمی و متقابل با کشــورهای همســایه 
استوار است. روابط ما با عمان، سابقه ای چند صد ساله دارد؛ 
چه بسا که از هزاره نیز فراتر رود. این رابطه، همواره صمیمی، 
برادرانه و مبتنی بر باورها و فرهنگ های مشترک بوده است. 
ما در مراحل مختلف تاریخی توانســته ایم به یکدیگر کمک 

کنیم و یار و یاور هم باشیم.
پزشــکیان افزود: بر این مبنا، در جلساتی که با سلطان 
محترم، برادرمان هیثم بن طارق و همچنین وزرای دو کشور 
برگزار شد، به توافقات بســیار خوبی در زمینه های صنعت، 
تجارت، آموزش، گردشــگری، بهداشــت و درمان، انرژی و 
انرژی های پاک دســت یافتیم. این توافقات به صورت رسمی 

نیز به امضا رسید.
وی در پاسخ به اینکه به نظر شما برجسته ترین فرصت 
مورد اعتماد برای توسعه روابط میان ایران و عمان در سطوح 
سیاســی و اقتصــادی در مرحله آتی چیســت، گفت: ما از 
نظر سیاســی در ســطح بالایی از هماهنگی با یکدیگر قرار 
داریم و جلسات و نشســت های مشترک مان با دیدگاه هایی 
هم راســتا برگزار شد. در همه مســائل منطقه ای، از جمله 
نگاه به فلســطین، غزه و مسائل مربوط به صلح و آرامش در 
منطقه، بین دیدگاه سلطنت عمان و جمهوری اسلامی ایران 

هماهنگی و اشتراک نظر بسیار زیادی وجود دارد. بنابراین، 
در سطح سیاسی، ما از انسجام خوبی برخورداریم.

رئیس جمهــور در ادامــه خاطرنشــان کــرد: در حوزه 
اقتصادی، طبیعتاً به واســطه تحریم ها با برخی مشــکلات 
روبه رو هســتیم و همچنین در زمینه های ارتباطات دریایی، 
هوائی و زمینی نیــز موانعی وجود دارد. در این رابطه توافق 
شد که تمامی این موانع، چه در گمرکات و چه در مسیرهای 
حمل ونقل دریایی و هوایی، برطرف شود و سرمایه گذاری های 

مشترکی بین دو کشور شکل گیرد.
 تعاملات اقتصادی می تواند حجم معاملات را 

تا سقف 10 یا 20 میلیارد دلار افزایش دهد
پزشــکیان همچنین ادامه داد: این ارتباطات می تواند 
تعامــلات اقتصادی ما را به ســطحی برســاند که حجم 
معاملات را تا ســقف ۱۰ یا ۲۰ میلیارد دلار افزایش دهد؛ 
این امکان وجود دارد. کشور عمان می تواند به  هاب انتقال 
کالا، تجهیزات و امکانات میان دو کشور و حتی فراتر از آن، 
میان منطقه تبدیل شــود. عمان می تواند از طریق شمال 
ایران به روسیه، ترکمنستان، ازبکستان و قزاقستان متصل 
شود و همچنین به ســمت جنوب، به کشورهای آفریقایی 
راه یابــد. در نتیجه، این موقعیت می تواند به عنوان نقطه ای 
برای اشتراک در معاملات تجاری، اقتصادی، علمی، صنعتی 
و فرهنگــی عمل کند که برای هر دو کشــور مفید و مؤثر 

خواهد بود.
وی با اشاره به جنایات اسرائیل و صلح آمیز بودن برنامه 
هسته ای ایران گفت: اسرائیل و کسانی که ادعای حقوق بشر 
دارند، دانشــمندان ما را ترور کردند. کسانی که خودشان در 
منطقه زنان، کودکان، سالخوردگان و غیرنظامیان را بمباران 
می کنند و به قتل می رسانند، ما را متهم به تروریسم می کنند. 
آن ها که واقعاً عامل ناامنی در منطقه اند، چه حقی دارند که 
ما را تهدید بدانند؟ واقعاً چه کسی تهدیدکننده امنیت است، 
اســرائیل یا کشورهای اسلامی؟ جمهوری اسلامی ایران؟ ما 
به دنبال ســربلندی خود و امت اسلامی هستیم. ما خواهان 
صلحیم؛ چه با کشــورهای اسلامی و چه با دیگر کشورهای 
دنیا. اما هرگــز زیر بار زور و ظلم نخواهیــم رفت. این باور 
ماست؛ پیامبر خدا این را به ما آموخته، کتاب خدا ما را به آن 
راهنمایی کرده، و زندگی با عزت، برای مسلمانان وظیفه ای 

است که آموخته ایم و با آن زندگی می کنیم.
رئیس جمهور در بخشــی دیگر و در مــورد همکاری با 
کشــورها یادآور شد: هر کشــوری در دنیا که به ما احترام 
بگذارد، ما نیز برای او احترام قائل هســتیم. میان جمهوری 
اسلامی ایران و سایر کشورها می تواند روابط و همکاری هایی 
بر پایه منافع متقابل و عادلانه شکل بگیرد. وقتی کشورهای 
منطقه، همچنین روسیه و چین، در وضعیت کنونی تعاملات 
مثبتی با ما دارند، طبیعی است که ما نیز روابط سازنده تری 
با آنان خواهیم داشت. سایر کشورها هم، اگر خواهان تعامل 
محترمانه و منطقی با ما باشند، به جز رژیم صهیونیستی ، ما 

آمادگی داریم که با آن ها همکاری داشته باشیم.
وی ابراز کرد: ما با هیچ کشــوری دشمنی نداریم. بهتر 
است برخی این تصور را کنار بگذارند که می توانند به ایران یا 
دیگر کشورهای اسلامی، خواسته هایی غیرمنطقی و خلاف 
قواعــد بین المللی تحمیل کنند. چنین چیزی نه پذیرفتنی 

است و نه امکان پذیر.

پزشکیان در مجمع عمومی فرهنگستان علوم پزشکی:

خبرهای خوبی در زمینه سلامت، رفع ناترازی ها 
و بهبود روابط خارجی داریم

عارف در دیدار با رئیس جمهور تاجیکستان:

هیچ مانعی بر سر راه توسعه بیش از پیش روابط تهران-دوشنبه وجود ندارد

امیر سرتیپ صباحی فرد:

آمادگی رزمی و دفاعی ما باید روز به روز در حال پیشرفت باشد

معــاون اول رئیس جمهور با ابلاغ ســلام های گرم و 
صمیمانه مسعود پزشکیان به رئیس جمهور تاجیکستان، با 
بیان اینکه دولت و ملت های ایران و تاجیکســتان همواره 
احساس می کنند که در کشــور خود هستند، گفت: هیچ 
مانعی بر سر راه توسعه بیش از پیش روابط تهران-دوشنبه 

وجود ندارد.
محمدرضا عارف، معــاون اول رئیس جمهور به وقت محلی در 
دیدار با »امام علی رحمان« رئیس جمهور تاجیکستان به اشتراکات 
دیرینه تمدنی، فرهنگی، تاریخی و زبانی ایران و تاجیکستان اشاره 
کرد و گفت: جمهوری اســلامی ایران برای همکاری مشــترک در 
زمینه ایجاد و تقویت مراکز علمی و  پژوهشی و فرهنگستان های دو 
کشور و همچنین توسعه همکاری در زمینه های علمی، فرهنگی و 

فناوری آمادگی کامل دارد.
وی، تاجیکســتان را کشور دوســت و برادر جمهوری اسلامی 
ایران خواند و با اشــاره به ســفر رئیس جمهور اســلامی ایران به 
تاجیکستان تاکید کرد: پزشکیان همواره از خاطرات خود در شهر 
زیبای دوشنبه و همچنین دستاورد ها و مهمان نوازی دولت و ملت 

تاجیکستان به نیکی یاد می کند.
معــاون اول رئیس جمهور همچنین با ابلاغ ســلام های گرم و 
صمیمانه پزشــکیان به رئیس جمهور تاجیکســتان، گفت: دولت و 
ملت های ایران و تاجیکستان همواره احساس می کنند که در کشور 

خود هستند.
عارف تاکید کرد: هیچ مانعی بر ســر راه توسعه بیش از پیش 

روابط تهران-دوشنبه وجود ندارد.
 رئیس جمهور تاجیکستان: هر چه سریع تر توافقات

 و اسناد امضا شده به اجرا دربیاید
»امام علی رحمــان« رئیس جمهور تاجیکســتان نیز در این 
دیدار با ابراز خرسندی از روند رو به رشد همکاری های دوکشور در 
عرصه های مختلف، اهمیت اجرائی شدن هر چه سریع تر توافقات و 
اســناد امضا شده در روابط فیمابین را خاطر نشان ساخت و تاکید 
کرد: لغو روادید در توسعه گردشگری میان دو کشور تاثیر بسزایی 
داشته است که در این راستا پاسداشت آئین های مشترک تاریخی 

و تمدنی دو ملت حائز اهمیت اساسی است.
رئیس جمهور تاجیکستان از معاون اول رئیس جمهور برای سفر 
و حضور در کنفرانس بین المللــی حفاظت از یخچال های طبیعی 

قدردانی کرد.
 روابط سیاسی ایران و تاجیکستان در بهترین شرایط قرار دارد

عارف همچنین در جریان سفر به تاجیکستان و در مراسم امضا 
و تبادل اسناد همکاری ایران و تاجیکستان با بیان اینکه گفت وگوها 
بین دو طرف در فضائی بسیار صمیمی، دوستانه و با هدف مشترک 
برگزار شــد و قابل پیش بینی هم بود، گفت: ما از نظر سیاسی در 

بهترین شرایط قرار داریم. روابط سیاسی دو کشور عالی است.
وی با اشــاره به مواضع مشترک دو کشور در مسائل منطقه ای 
و جهانی و همچنین همکاری های خوب دو کشور در اتحادیه های 
منطقه ای و جهانی، اظهار کرد: این مشــترکات نویدبخش توسعه 

روابط در سایر زمینه ها است.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اسناد مبادله شده، تصریح 
کــرد: البته نباید به تبادل اســناد دل ببندیم. باید اجرائی شــدن 
اســناد پیگیری شود. این وظیفه ای است که در وهله اول به عهده 
کمیسیون مشترک است که پیگیری کند که هم اسناد مبادله شده 

و هم زمینه هایی که در بیانات نخست وزیر بود، اجرائی شود.
 نخست وزیر تاجیکستان: باید همکاری های اقتصادی 

و سرمایه گذاری دو کشور دوست و برادر به سطوح بالاتری برسد
»قاهره رسول زاده« نخست وزیر تاجیکستان نیز در این نشست 
خبری با قدردانی از توجه خاص جمهوری اســلامی ایران نســبت 
به جمهوری تاجیکســتان و برگزاری مذاکرات نشســت مشترک 
هیئت های عالی رتبه دو کشور در فضای دوستانه و صمیمانه گفت: 
رفت و آمدهای دیپلماتیک و نشســت های سران دو کشور، نقشی 
مهم در تقویت مناســبات دوجانبه دارد و در راستای توجه رهبران 

دو کشور برای تعمیق روابط فی مابین است.
وی تاکید کرد: اطمینان داریم که توافقات حاصل شــده بین 
ایران و تاجیکستان نقشی مهم در گســترش روابط در حوزه های 
اقتصــادی، ســرمایه گذاری، ســلامت و علم و فنــاوری دارد که 
کمیسیون های مشترک همکاری و همچنین کمیته های مرتبط در 

تحکیم روابط ایران و تاجیکستان حائز اهمیت اساسی است.
نخست وزیر تاجیکستان، تبادل یادداشت های تفاهم همکاری 
بین ایران و تاجیکســتان در این سفر را مثبت ارزیابی کرد و افزود: 
باید همکاری های اقتصادی و ســرمایه گذاری دو کشــور دوست و 
برادر به ســطوح بالاتری برسد و جمهوری تاجیکستان بر پیگیری 
تلاش های فی مابین برای اجــرای برنامه دراز مدت همکاری های 

اقتصادی و تجاری تا سال ۲۰۳۰ و نقشه راه آن تاکید دارد.
»رســول زاده« با تاکید بر بهره گیری از امکانات و ظرفیت های 
جمهوری اسلامی ایران در بخش های مختلف صنعتی، داروسازی و 
سلامت، معدنی و راه و شهرسازی گفت: از جمهوری اسلامی ایران 
برای حل مسائل مرتبط با نیروگاه های برقی و آبی قدردانی می کنیم 

و باید همکاری های علم و فناوری گسترش یابد.
وی با اشــاره به برپایی نمایشــگاه صنایع دســتی و برگزاری 
روزهای فرهنگی در ایران و تاجیکستان، گفت: ایران و تاجیکستان 
در ســازمان های منطقه ای و بین المللی همکاری های بسیار خوبی 
دارند و برای مردم صاحب تمدن ایران همواره آرزوی صلح و ثبات 
داریــم.در پایان با تأکید بر اینکه ما برای همکاری در همه بخش ها 
از جمله حوزه های گردشگری و تمدنی آمادگی کامل داریم، گفت: 
تــلاش می کنیم این میراث را نه فقط در منطقه، بلکه در ســطح 

جهانی معرفی کنیم.
 اعلام آمادگی ایران برای انتقال تجربیات 
در زمینه  امنیت فضای سایبر به اعضای اکو

همچنیــن معاون اول رئیس جمهور در دیدار با »اســد مجید 
خان« دبیرکل ســازمان همکاری های اقتصــادی )اکو( با تاکید بر 
اینکه باید جایگاه اکــو در منطقه ارتقا یابد، افزود: مرکزیت اکو در 
تهران، یک مسئولیت سنگین برای جمهوری اسلامی ایران ایجاب 
می کند که باور داریم باید نقش بیشــتری برای فعال تر شــدن اکو 

داشته باشیم.
عــارف با تاکید بر اینکه اشــتراکات دیرینه تمدنی، مذهبی و 
تاریخی مهم ترین ویژگی اعضای ســازمان همکاری های اقتصادی 
است، تصریح کرد: زمانی که در یکی از کشورهای عضو اکو هستیم 
احساس می کنیم که در کشور خودمان حضور داریم که این ویژگی 

زمینه ساز حرکت جهشی و توسعه ای در همه زمینه ها است.
معــاون اول رئیس جمهور با اشــاره به محصــور بودن برخی 
کشــورهای عضو اکو در خشــکی ادامه داد: جمهوری اســلامی 
ایران برای دسترســی کشــورهای عضو این ســازمان به آب های 
آزاد آمادگی نقش آفرینــی دارد و همچنین در زمینه فناوری های 
پیشرفته جمهوری اسلامی ایران در سال های اخیر به دستاوردهای 
چشمگیری دست یافته اســت که می توانیم بدون چشمداشت در 

اختیار کشورهای عضو این سازمان قرار دهیم.
عارف با اشاره به اهمیت فضای سایبری در جهان امروز، گفت: 
اعضای عضو سازمان همکاری های اقتصادی نسبت به امنیت فضای 
سایبری آسیب پذیر هستند و در معرض حملات سایبری قرار دارند 
که می توانیم تجارب خود را در زمینه ارتقا امنیت فضای ســایبر به 
کشورهای عضو منتقل کنیم و همچنین دبیرخانه این سازمان باید 

به این موضوع مهم توجه بیش از پیش کند.
 دبیرکل سازمان همکاری های اقتصادی )اکو(: 

جمهوری اسلامی ایران، عضو مهم و حیاتی اکو است
»اسد مجید خان« دبیرکل ســازمان همکاری های اقتصادی 
)اکو( نیز در این دیدار با اشــاره به تاکیدات رئیس جمهور اسلامی 
ایران مبنی بر رویکرد حســن همجواری بین اعضای سازمان اکو و 
اهمیت الهام بخشی اعضای این سازمان برای رفاه دولت ها و ملت های 
کشورهای منطقه، گفت: ایران به عنوان یکی از بنیانگذاران اکو نقش 
برجســته در تقویت همگرایی و همبستگی کشورهای عضو دارد.

فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوائی خاتم الانبیاء)ص( 
گفت: آمادگــی رزمی و دفاعی ما بایــد روز به روز در حال 
پیشــرفت باشد تا به دشمنان حتی اجازه  گستاخی و لفاظی 

هم ندهیم.
امیر سرتیپ صباحی فرد، فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوائی 
خاتم الانبیاء)ص( از منطقه راهبردی پدافند هوائی جنوب شرق کشور 

بازدید و میزان آمادگی رزمی این منطقه پدافندی را مورد ارزیابی قرار داد.
وی در این بازدید ضمن ادای احترام به مقام والای شهدا، گفت: 
آمادگی رزمی و دفاعی ما باید روز به روز در حال پیشرفت باشد تا به 

دشمنان حتی اجازه  گستاخی و لفاظی هم ندهیم.
به گزارش ایسنا به نقل از ارتش، فرمانده قرارگاه مشترک پدافند 
هوائی خاتم الانبیاء)ص( اظهار داشــت: منطقه پدافند هوائی جنوب 

شرق با وجود نیروی انســانی شجاع، با غیرت و متدین در آزمون ها 
سربلند بوده و سد مستحکمی در آسمان خلیج فارس ایجاد کرده که 

تمام پرندگان متخاصم را با چالش سنگین مواجه کرده است.
امیر ســرتیپ صباحی فرد تاکید کرد: نیروی پدافند با دشمنانی 
که قصد برهم زدن امنیت آســمان کشــور را داشته باشند برخورد 

می کند.

وی با اشــاره به برخی چالش هــا و عدم هماهنگی بین وزرای 
کشورهای اکو، تاکید کرد: کشــورهای عضو این سازمان شناخت 
و اطلاعاتی از ظرفیت های یکدیگر ندارند که برگزاری اجلاس های 
مختلف بین کشورهای عضو می تواند به همگرایی و هم افزایی اعضا 

کمک کنند.
دبیرکل ســازمان همکاری های اقتصــادی )اکو( از جمهوری 
اسلامی ایران و عارف خواست تا تجارب ارزشمند خود را در اختیار 
دبیرخانه سازمان همکاری های اقتصادی برای تدوین چشم انداز قرار 

دهد.
وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران عضوی مهم و حیاتی 
برای اکو اســت و در اجرای سیاست همکاری و هماهنگی اعضای 

نقش مهم و بسزایی دارد.
 کمیته عالی مشترک زبان، ادبیات، فرهنگ 

و تمدن پارسی ایران و تاجیکستان تشکیل شود
علاوه بــر اینها، معــاون اول رئیس جمهور بــه وقت محلی در 
نشســت مشترک هیئت های عالی رتبه ایران و تاجیکستان با بیان 
اینکه تاجیکستان برای ایران همانند وطن دوم است، گفت: یکی از 
مزیت های روابط جمهوری اســلامی ایران با جمهوری تاجیکستان 
هم جواری و حضور در یک منطقه تمدنی واحد اســت که این امر 
زمینه ساز تسهیل و توسعه روابط دو کشور در طی سه دهه گذشته 

تا بدین روز بوده است.
عــارف با اشــاره بــه ســفرهای دیپلماتیک مقامات ارشــد 
تاجیکســتانی به جمهوری اســلامی ایران، افزود: در ســفر اخیر 
رئیس جمهور کشورمان به تاجیکستان، نشست تجاری میان فعالان 
اقتصادی دو کشــور برگزار شد و تعداد ۱۳ سند همکاری به ارزش 
بیش از ۴۵۰ میلیون دلار بین کارآفرینان دو کشور به امضاء رسید 
و در این ســفر بیش از پیش ظرفیت های تجــاری و اقتصادی دو 
کشور آشکار شــد و می توان سطح مبادلات تجاری دو کشور ارتقا 

یابد.

وی با تاکیــد بر اهمیت پیوندهای عمیــق فرهنگی، تاریخی 
و زبانی ایران و تاجیکســتان تصریح کرد: کمیته عالی مشــترک 
زبان ،ادبیات، فرهنگ و تمدن پارسی با حضور اندیشمندان نهادهای 
فرهنگی و مجامع علمی دو کشــور تشکیل شود تا ضمن مقابله با 
روند هویت زدایی، ظرفیت های مردمان ایران و تاجیکستان و سایر 
علاقه مندان به فرهنگ پارســی در سراســر جهان را در این مسیر 

ساماندهی و تقویت کند.
 نخست وزیر تاجیکستان: در بخش های مختلف علاقه مند بهره گیری 

از تجارب جمهوری اسلامی ایران هستیم
»قاهر رسول زاده« نخست وزیر تاجیکستان نیز در این دیدار با 
قدردانی از تلاش های جمهوری اسلامی ایران برای اجرای توافقات 
و تفاهمات امضا شده در سفرهای رؤسای جمهور دو کشور، تاکید 
کرد: عزم و اراده راســخ جمهوری اسلامی ایران برای تقویت روابط 
با تاجیکستان نشــانگر روابط برادرانه، صمیمانه و دوستانه بین دو 

کشور همزبان و با تاریخ مشترک است.
وی تاکیــد کرد: رفت و آمدهای دیپلماتیک بین مقامات عالی 

دو کشور برای تعمیق روابط فیمابین بسیار ثمربخش بوده است.
نخست وزیر تاجیکستان افزود: به تقویت مناسبات های دوجانبه 
با جمهوری اسلامی ایران به ویژه همکاری های تجاری و اقتصادی 
توجه ویژه داریم. »رســول زاده« با اشــاره به برگزاری کمیسیون 
مشترک همکاری های دو کشــور و امضای ۱۳ سند همکاری بالغ 
بر ۴۵۰ میلیون دلار بین ایران و تاجیکســتان گفت: در بخش های 
مختلــف علاقه مند بهره گیری از تجارب جمهوری اســلامی ایران 
هستیم در این راســتا لغو روادید می تواند به تقویت همکاری های 
بخش خصوصی و افزایش ظرفیت های گردشــگری کمک شایان 

توجهی کند.
 با تقویت همکاری های بین المللی 

چالش های آبی را به فرصت تبدیل کنیم
افزون بر اینها، محمدرضا عارف در همایش بین المللی »حفاظت 

از یخچال های طبیعی«که در دوشنبه پایتخت تاجیکستان برگزار 
شد، گفت: امروز دنیای متمدن قرن بیست و یکم با مسئله ای بغرنج 
رو به روســت و آن ظلمی است که رژیم صهیونیستی در حق مردم 
مظلوم و بی گناه غزه روا می دارد و متاسفانه نهادهای حقوق بشری 
نیز علی رغم وظیفه خود، نســبت به این اعمال ظالمانه ســکوت 
کرده انــد. لذا جا دارد که تمام نهادهــا و نخبگان جهان به صورت 
یکپارچه نســبت به این رفتار دَدمنشانه واکنش نشان داده و آن را 
محکوم کنند و راهی برای رسیدن به آتش بس منطقی و معقول که 

حق مردم مظلوم غزه در آن رعایت شود را بیابند.
وی در ادامه بحران های تغییر اقلیم، کاهش تنوع زیســتی و 
آلودگی های محیط زیستی را چالش  سه گانه پیش روی دنیاست 
ارزیابی کــرد و اظهار داشــت: این چالش ها به اشــکال مختلف 
می تواند بر فرآیندهای محیط زیســتی اثر گذاشــته و به سلامت 
انسان و محیط زیست آسیب برساند. یخچال های طبیعی به عنوان 
منابع پنهان آب شیرین، گنجینه ارزشمندی برای ساکنان زمین 
محســوب می شــوند که حفاظت از آنها موجب تامین امنیت آبی 

خواهد شد.
عــارف بــا تاکید بر اینکه جهــان در زمینــه مدیریت آب به 
راهکارهــای نوآورانه و عادلانه نیاز دارد، گفــت: این راهکارها باید 
ضمن جلوگیری از تنش هــای اجتماعی و مهاجرت های اجباری و 
ناپایدار، چالش هــای موجود را تبدیل به فرصت کند و امنیت آبی 
را بــرای همگان تضمین کند. با تقویــت همکاری های بین المللی 
می توانیم این چالش را به فرصت تبدیل کنیم و آینده ای بسازیم که 
در آن مدیریت پایدار آب پشــتیبان جامعه ای شکوفا، سیستم های 

غذایی پایدار و اکوسیستم سالم در سراسر جهان باشد.
معــاون اول رئیس جمهــور در پایان ابراز امیــدواری کرد که 
برگــزاری این کنفرانس به توســعه همــکاری چندجانبه و تبادل 
تجربه و دانش بین کشورها و تقویت اقدامات عملی فوری از قبیل 
اجرای برنامه های مؤثر برای تاب آوری در برابر خشکسالی و سیل و 
توانمندسازی جوامع محلی در مقابل ذوب یخچال ها و افول منابع 

آبی، منجر شود.
 با حمایت دولت های ایران و تاجیکستان 

همکاری  بخش خصوصی دو کشور گسترش یابد
همچنین عارف در ادامه سفر به تاجیکستان در کارخانه تالکو 
کابــل که بخش عمده ای از مواد اولیه و تجهیزات و ماشــین آلات 
آن توســط بخش خصوصی ایران تامین می شود، حضور یافت و از 

بخش های مختلف این واحد صنعتی بازدید کرد.
وی در ایــن بازدیــد که بــا همراهی معاون نخســت وزیر 
تاجیکستان و وزیر صنعت و فناوری های نوین تاجیکستان انجام 
شــد، با توضیحات مســئولان در جریان روند کاری این کارخانه 

قرار گرفت.
معاون اول رئیس جمهور در این بازدید با اشاره به حمایت های 
دولت چهاردهم از حضور فعــالان اقتصادی و صنعتی و همچنین 
شــرکت تأکید کرد: باید با ادامه روند تســهیل گری و حمایت های 
دولت های ایران و تاجیکســتان روند روبه جلو همکاری های بخش 

خصوصی دو کشور بیش از پیش تعمیق و گسترش یابد.
عارف همچنین در پایان این بازدید دفتر یادبود کارخانه تالکو 

کابل را امضا کرد.


